

Title (en)
Easel

Title (de)
Staffelei

Title (fr)
Chevalet

Publication
EP 0895736 A1 19990210 (DE)

Application
EP 98114040 A 19980728

Priority

- AT 49097 U 19970804
- AT 29498 A 19980219

Abstract (en)

The easel has a support formed by a foot or underframe and on which a working portion (51) is adjustable and lockable. The portion, typically a plate, frame or supporting arm, has a ball-joint (4) at one end via which it is mounted on the support (50) or a component (1) at the top of the latter, so that it protrudes freely in one direction. The component accommodating the ball-joint can be arranged to slew on a vertical spindle, on which it is lockable.

Abstract (de)

Bei einer Staffelei für bildnerische Darstellungsweisen sind ein gegenüber einem Stützteil (50) verstell- und feststellbaren Arbeitselement (51) und ein Ablagerahmen (52) vorgesehen. Das Arbeitselement (51) ist im Bereich eines Randabschnittes bzw. einem Endbereich derselben über ein Kugelgelenk (4) mit einem am Stützteil (50) angeordneten oder am oberen Abschluß desselben ausgebildeten Tragteil (1, 53) verbunden und kragt somit bezogen auf den Stützteil (50) in einer Richtung frei aus. Das Arbeitselement (51) ist über das Kugelgelenk (4) und einen entsprechenden Klemmhebel (5) in jede gewünschte Arbeitsposition zu bringen. <IMAGE>

IPC 1-7

A47B 97/04

IPC 8 full level

A47B 97/04 (2006.01)

CPC (source: EP)

A47B 97/04 (2013.01)

Citation (search report)

- [XY] CH 255059 A 19480615 - GERTSCH FRITZ [CH]
- [A] FR 2329232 A1 19770527 - MAIMERI ET CO SAS FRATELLI [IT]
- [YA] DE 2322598 A1 19741121 - MILLEN HAROLD R
- [A] GB 715620 A 19540915 - JACQUES HENRI DESSERTENNE, et al

Cited by

DE10233793C1

Designated contracting state (EPC)

AT CH DE FR GB IT LI NL

DOCDB simple family (publication)

EP 0895736 A1 19990210

DOCDB simple family (application)

EP 98114040 A 19980728